

Вестник Московского университета

НАУЧНЫЙ ЖУРНАЛ

*Серия 21 УПРАВЛЕНИЕ
(ГОСУДАРСТВО И ОБЩЕСТВО)*

Издательство Московского университета

№ 3 • Том 20 • 2023 • ИЮЛЬ – СЕНТЯБРЬ

Выходит с 2004 г. один раз в три месяца

СОДЕРЖАНИЕ

Теория и методология управления

- Козлов В.В., Петрунин Ю.Ю., Пурлик В.М. Взаимодополняющая команда топ-менеджеров как ключевой актив компании в контексте теории И. Адизеса 3

- Пугачев В.П. Системные причины коррупции в современном обществе 20

Правовое обеспечение управления

- Лексин И.В. Глава государства: концептуальные проблемы и возможности их преодоления 41

Государственное управление за рубежом

- Бухарин В.В. «Закулисье» президентских выборов в США 2016 г.: проблема информационной безопасности 59

Из истории управления

- Рыжков О.В., Хитров Д.А. Изменения границ регионов Центральной России в XVIII–XX вв. 79

- Червяков Р.Ю. Формирование руководящих кадров жилищно-арендных кооперативов СССР в 1920–1930-е гг. 109

Глобальное управление

- Якимова М.О. Роль Берлинского процесса в подготовке к вступлению стран Западных Балкан в Евросоюз (2014–2021 гг.) 125

CONTENTS

Theory and methodology of management

<i>Kozlov V.V., Petrunin Yu.Yu., Purlik V.M.</i> Complementary team of top managers as a key asset of the company in the context of the theory of I. Adizes.....	3
<i>Pugachev V.P.</i> Systemic causes of corruption in modern society.....	20

Legal support of management

<i>Leksin I.V.</i> Head of state: conceptual challenges and problem solving opportunities.....	41
--	----

Public administration abroad

<i>Bukharin V.V.</i> “Behind the scenes” of the 2016 US presidential election: the problem of information security	59
--	----

From the history of management

<i>Ryzhkov O.V., Khitrov D.A.</i> Changes in the borders of the regions of Central Russia in the XVIII–XX centuries.....	79
--	----

<i>Chervyakov R. Yu.</i> Formation of the leading cadres of housing rental cooperatives in the USSR in the 1920s–1930s	109
--	-----

Global management

<i>Yakimova M.O.</i> Role of the Berlin Process in preparation for the accession of the countries of the Western Balkans to the European Union (2014–2021).....	125
---	-----